

Call for Proposals for Concordia University's Library Research Forum 2023 (Deadline: January 27, 2023)

About

Presentation and poster proposals are now being accepted for Concordia University's 21st Library Research Forum. This year's Research Forum will be a two-day hybrid event, with presentations taking place virtually on Zoom on Tuesday, April 25, 2023, and presentations and posters taking place in person at Concordia University's Loyola Campus on Wednesday, April 26, 2023.

The annual Research Forum provides an opportunity for librarians, archivists, graduate students, teaching faculty, and information professionals to describe and promote their completed or in-progress research, practical case studies or projects. The Forum also provides a venue for researchers to seek suggestions for enhancing their research interests, to identify potential new partners for projects, to test the effectiveness of their undertakings, and to promote research in academic libraries. Registration is free.

This year's plenary speaker will be leading national and international expert on copyright and information policy, Victoria Owen, Information Policy Scholar-Practitioner at the University of Toronto. Victoria will be speaking on accessibility in an international context.

Themes

Proposals are invited on research or case studies in **any area of Library and Information Science**, including but *not limited to*:

- Old, new, and hybrid technologies
- Social justice
- Decolonization and indigenization
- Universal design and accessibility
- Community engagement and outreach
- Scholarly communication and publishing
- Assessment and impact
- Digital and information literacy
- Special collections and preservation

Session Formats

- Virtual Presentation – A 20-min formal presentation hosted on Zoom followed by a 10-min Q&A
- In-person Presentation – A 20-min formal presentation taking place onsite at Concordia's Loyola Campus followed by a 10-min Q&A

- In-person Poster – A visual summary of the project to be presented onsite at Concordia’s Loyola Campus

Language

Presentations and posters can be in English or French.

Submission

[Fill out this form to submit.](#) **Deadline:** January 27, 2023

The Committee will notify presenters who are selected by February 28, 2023

For more information, please visit: <http://library.concordia.ca/about/staff/forum>

Questions? Please contact the Forum Committee at lib-forum@concordia.ca

Library Research Forum Committee 2022-2023: Larry Deck, Aeron MacHattie, Pat Riva, Christine Smith (Chair)

Appel à propositions pour le Forum de recherche de la Bibliothèque de l'Université Concordia 2023 (Date limite: le 27 janvier 2023)

À propos

Vous êtes invités à soumettre une proposition pour le 21^e Forum annuel de recherche de la Bibliothèque de l'Université Concordia. Le Forum de recherche de cette année aura lieu de façon hybride avec des présentations virtuelles sur Zoom le mardi 25 avril 2023, et des présentations et affiches sur place au Campus Loyola de l'Université Concordia le mercredi 26 avril 2023.

Le Forum de recherche donne l'occasion aux bibliothécaires, aux archivistes, aux étudiants des cycles supérieurs, aux professeurs des cégeps et des universités ainsi qu'aux praticiens des milieux documentaires de présenter leur projet de recherche ou un retour d'expérience, qu'ils soient en cours ou complétés. Le Forum est également un lieu pour les chercheurs qui souhaitent recevoir des suggestions et des commentaires afin d'améliorer leur projet de recherche, rencontrer de nouveaux partenaires potentiels, tester l'intérêt de leur approche ou de promouvoir la recherche dans les bibliothèques universitaires. L'inscription est gratuite.

Mme Victoria Owen est notre conférencière invitée cette année. Mme Owen est experte aux niveaux national et international sur le droit d'auteur et les politiques de l'information. Elle occupe présentement le poste de *Information Policy Scholar-Practitioner* à l'Université de Toronto. La présentation de Mme Owen portera sur les enjeux de l'accessibilité dans un contexte international.

Thèmes possibles

Vous êtes invités à proposer des communications et/ou des affiches sur des sujets de recherche ou des retours d'expérience dans les domaines de la bibliothéconomie et des sciences de l'information. Les thèmes peuvent, *entre autres*, comprendre :

les technologies nouvelles, anciennes ou hybrides
la justice sociale
la décolonisation et l'autochtonisation
l'accessibilité et la conception universelle
l'engagement communautaire et l'impact social
l'édition savante
les méthodes d'évaluation et d'impact
le développement des compétences informationnelles
la préservation numérique.

Formats

- Une présentation virtuelle sur Zoom de 20 minutes, suivie d'une période de questions de 10 minutes.
- Une présentation, sur place au campus Loyola de l'Université Concordia, de 20 minutes, suivie d'une période de questions de 10 minutes.
- Une affiche : Un résumé visuel du projet présenté sur place au campus Loyola de l'Université Concordia.

Langue des communications

Les présentations et les affiches peuvent être présentées en anglais ou en français.

Soumissions de communications

Veillez soumettre votre proposition de communication en remplissant le [formulaire en ligne](#). **Date limite** : le 27 janvier 2023

Les présentateurs sélectionnés seront informés avant le 28 février 2023.

Pour en savoir plus : <http://library.concordia.ca/about/staff/forum/francais.php>
Questions? Veuillez contacter le comité du Forum au lib-forum@concordia.ca

Le comité organisateur du Forum sur la recherche en bibliothéconomie : Larry Deck, Aeron MacHattie, Pat Riva, Christine Smith (présidente du comité)